
ZÁPIS č. 8/2000 (107) 
ze zasedání Akademického senátu VUT konaného dne 30. května 2000 

v zasedací místnosti děkana FAST VUT v Brně, Veveří 95 
 
 
Přítomni:  viz presenční listina (celkem 24 senátorů) 
 
Omluveni:  Lhotáková/FA, Materna/FAST, Výlupek/FaME 
 
Hosté:   rektor Vrbka, prorektoři Kazelle, Dub, kvestor Pěnčík 
   Ing. arch. Hrubý/předseda AS FA,  

Mgr. Fajnor/předseda AS FaVU, Mgr. Forchtsamová/tajemnice FaVU 
 
Předseda AS VUT Doc. Zbořil požádal o přesunutí bodu 3) Projednání návrhu na výplatu další 
mzdy a hlasování o jeho schválení následně za projednání návrhu rozpočtu VUT, neboť podmín-
kou jednání o tomto návrhu je schválení rozpočtu VUT na rok 2000.  
Předseda LK AS VUT Mgr. Božek požádal o přesunutí bodu 7) Informace o aktuálním stavu 
vnitřních předpisů fakult na příští zasedání AS VUT. O tomto návrhu bylo hlasováno - pro: 20 
hlasů, zdržel se hlasování - 2 hlasy. Návrh byl přijat. 
Předseda studentské komory AS VUT J. Švec rovněž požádal o přesunutí bodu 8) Zpráva 
o provedené kontrole počítačových studoven na příští zasedání AS VUT. O tomto návrhu bylo 
také hlasováno - pro 22 hlasů. Návrh byl přijat. 
(Nehlasovali 2 senátoři, kteří se na zasedání dostavili později). 
Na žádost senátora Ing. Kozáka byl z bodu 2) vypuštěn text "vedení VUT", neboť dle jeho názo-
ru není pojem "vedení VUT" uveden v žádném vnitřním předpisu VUT, a proto nemůže být pou-
žíván. 
Program dnešního zasedání AS VUT byl schválen s výše uvedenými změnami v tomto znění: 
 
PROGRAM: 
1. Kontrola zápisu z minulého zasedání AS VUT 
2. Informace rektora, prorektorů a kvestora VUT 
3. Projednání návrhu na zřízení CEVAPO a hlasování o jeho schválení 
4. Projednání návrhu rozpočtu VUT na rok 2000 a hlasování o jeho schválení 
5. Projednání návrhu novely a aktualizace Dlouhodobého záměru VUT a hlasování o jeho 

schválení 
6. Projednání návrhu na výplatu další mzdy a hlasování o jeho schválení 
7. Informace zástupců AS VUT z jednání Rady vysokých škol 
8. Různé 
 
Ad 1) Kontrola zápisu z minulého zasedání AS VUT 
K zápisu z minulého zasedání vznesl připomínku Doc. Hoffmann, který požádal o její uvedení až 
v souvislosti s projednáváním návrhu rozpočtu na rok 2000.  
 
 
Ad 2) Informace rektora, prorektorů a kvestora VUT 
!"Rektor Vrbka informoval o jednání České konference rektorů, které se uskutečnilo ve dnech 

25. - 26. května 2000 v Opavě a přednesl závěry přijatého usnesení. (Usnesení 48. zasedání 
ČKR bude Přílohou č. 1 tohoto zápisu).  
Ing. Mašek sdělil, že shlédl neobjektivní televizní zprávu o rostoucích platech učitelů. Prof. 
Balátě doporučil informovat veřejnost o tom, že výška dotace vysokým školám zůstává stej-
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ná, přičemž enormně narůstají počty studentů. Doc. Podroužek upřesnil, že televizní vysílání, 
o kterém hovořil Ing. Mašek, se týkalo článku z Hospodářských novin o regionálním školství.  
Dále sdělil, že předseda RVŠ Ježek přislíbil uspořádat tiskovou konferenci na závěr jednání 
ČKR v Opavě a požádal rektora o sdělení. Rektor Vrbka sdělil, že tisková konference 
z  hlediska obsahu byla obecná.  

!"Dále rektor Vrbka informoval o zvyšujícím se zájmu průmyslových podniků o absolventy 
VUT. Jako příklad uvedl firmu Flextronics International, se kterou se dne 25. května 2000 
uskutečnila schůzka v prostorách firmy. Další pracovní schůzka s představiteli firmy se usku-
teční dne 1. června v 16:00 hodin v zasedací místnosti rektora VUT. Na tuto schůzku jsou 
pozváni děkani a vedoucí ústavů (resp. kateder) fakult FSI, FEI, FCH a FP.  

 
!"Kvestor Pěnčík informoval o jednání Správní rady VUT, konaném v pondělí 22. května 

2000, na kterém se správní rada vyjádřila k: 
#"Výroční zprávě o hospodaření VUT v Brně za rok 1999 - správní rada vzala tuto zprávu 

na vědomí spolu s doporučeními pro rok 2000; 
#"aktualizaci Dlouhodobého záměru VUT pro období 1999 až 2005 a na rok 2001 - připo-

mínky správní rady byly rozeslány členům AS VUT E-mailem; 
#"návrhu rozdělení dotace ze státního rozpočtu na rok 2000 - vzala jej na vědomí. 
Správní rada byla požádána o souhlas k převedení nemovitého majetku a vydala souhlas 
k realizaci návrhů na: 
#"vydání nemovitosti Květná 34 (v rámci restitučních nároků); 
#"dořešení vkladu do Kat. nemovitostí pozemků v k. ú. Královo Pole na základě kupní 

smlouvy ze dne 15. 2. 1993 (kupující VUT v Brně); 
#"uzavření kupní smlouvy mezi VUT v Brně a Technologickým parkem Brno, a. s. 
Dále byla správní rada informována o: 
#"plánované výstavbě Fakulty podnikatelské v areálu Pod Palackého vrchem a vyslovila 

souhlas se zahájením jednání o odkupu pozemků pro potřebu výstavby této fakulty 
a jednání o výměně pozemků mezi VUT a městem Brnem s podmínkou, že bude postu-
pováno podle zásad schválených na jednání správní rady dne 28. 6. 1999; 

#"postupu přípravy zřízení UTB ve Zlíně a v rámci VUT zřízené součásti Centrum VUT ve 
Zlíně. 

Dále kvestor Pěnčík informoval o: 
!"průběžně probíhající kontrole hospodaření na FaVU - lze konstatovat, že došlo ke zlepšení 

situace. FaVU vypracovala svůj vlastní návrh úsporných opatření. Další vyhodnocení kontro-
ly bude provedeno v červnu;  

!"zahájení jednání o výměně pozemků mezi Magistrátem m. Brna a VUT, ke kterým Správní 
rada VUT vyslovila souhlas. AS VUT byl o této výměně informován na svém minulém zase-
dání a dnes kvestor požádal o jeho souhlas k jednání o výměně těchto pozemků za podmínek 
vyrovnaných finančních nároků obou stran. AS VUT hlasoval o následujícím návrhu usnese-
ní. 
Návrh usnesení: 
AS VUT pověřuje kvestora Pěnčíka k jednání o vzájemné výměně pozemků VUT 
s Magistrátem m. Brna za podmínek vyrovnaných finančních nároků obou stran. 
Pro - 22 hlasů 
Zdržel se hlasování - 1 hlas 
Návrh byl schválen. 
(1 senátor nehlasoval) 
UAS 1 
AS VUT pověřuje kvestora Pěnčíka k jednání o vzájemné výměně pozemků VUT 
s Magistrátem m. Brna za podmínek vyrovnaných finančních nároků obou stran. 
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Doc. Münsterová tlumočila požadavky AS FSI a akademických pracovníků této fakulty na 
dořešení problému parkovacích míst v areálu FSI a FP PPV. Kvestor sdělil, že tento požada-
vek byl zahrnut do plánu Stavební komise VUT na rok 2001. 

Ing. Mohelník upozornil na pozemek a starou budovu ležící na místě přístupové cesty do are-
álu FA na Poříčí 5 a vznesl dotaz na kvestora, zda by nebylo možné tuto nemovitost zahrnout 
do výměny pozemků. Ing. Pěnčík sdělil, že se připravuje druhé kolo výměny pozemků nevy-
užívaných VUT s pozemky Magistrátu m. Brna, do kterého může být tento návrh zahrnut.  

 
 
 
Ad 3) Projednání návrhu na zřízení CEVAPO a hlasování o jeho schválení 
Návrh na vznik CEVAPO předložil členům AS VUT na minulém zasedání prorektor Kazelle. Na 
základě diskuse, která proběhla na předcházejícím zasedání, byly k tomuto návrhu rozeslány dne 
24. května E-mailem doplňující materiály. Prorektor Kazelle podal k těmto materiálům upřesňu-
jící komentář a ze strany senátorů bylo vzneseno několik dotazů a připomínek.  
Mgr. Božek vznesl připomínku k projektu Univerzita třetího věku VUT v Brně, který svou kon-
cepcí souvisí s celoživotním vzděláváním na VUT a není v souladu s Řádem celoživotního vzdě-
lávání. Mgr. Božek požádal, aby byl předložený návrh dán do souladu s tímto vnitřním předpi-
sem.  
Další připomínky již nebyly vzneseny a bylo přistoupeno k hlasování o schválení předloženého 
návrhu. Doc. Zbořil vznesl dotaz, kdo souhlasí se schválením návrhu vzniku Centra pro vzdělá-
vání a poradenství  (CEVAPO) VUT v Brně spolu s výše uvedenou připomínkou Mgr. Božka? 
Hlasování: 
Pro – 20 hlasů 
Proti – 0 
Zdržel se hlasování – 3 hlasy 
Návrh byl schválen. 
(1 senátor nehlasoval) 

UAS 2 
Akademický senát VUT schválil zřízení Centra pro vzdělávání a poradenství (CEVAPO) VUT 
v Brně s tím, že modul III. Univerzita třetího věku bude dán do souladu s Řádem celoživotního 
vzdělávání VUT.  
 
 
Ad 4) Projednání návrhu rozpočtu VUT na rok 2000 a hlasování o jeho schválení 
Úvodní slovo k předloženému návrhu rozpočtu přednesl rektor Vrbka. Krátce zrekapituloval 
průběh zpracování návrhu, který měl původně sledovat metodiku rozdělení dotace používanou v 
minulém roce. Na základě žádosti předsedy ekonomické komise AS VUT byly zpracovány tři 
varianty, ze kterých byla vybrána varianta třetí, která byla kompromisem prvních dvou.  
Kvestor Pěnčík připomněl, že na minulém zasedání AS VUT nepožadoval žádnou úpravu před-
loženého návrhu, pouze studenti požádali o doplnění rozpočtu o vyčlenění finančních prostředků 
na rozvoj počítačových sítí na kolejích a předložili projekt zpracovaný Ing. Výškem. Kvestor 
Pěnčík požádal zástupce CVIS a KaMB, aby zpracovali podkladový materiál ke studentské počí-
tačové síti na kolejích - tento materiál byl zaslán členům AS VUT E-mailem dne 26. května 
2000. Kvestor doporučil materiál přijmout, neboť je dle jeho názoru realistický a plně akceptova-
telný z hlediska financování.  
Předseda studentské komory AS VUT J. Švec sdělil, že předložený návrh neakceptuje požadav-
ky studentů, ale  studentská komora se z tohoto pohledu přesto nevyjádří k rozpočtu zamítavě. 
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Dále kvestor Pěnčík sdělil, že dne 23. května obdržel E-mailem připomínky a dotazy AS FEI k 
návrhu rozpočtu na rok 2000. Tyto připomínky byly zaslány také předsedovi ekonomické komise 
AS VUT Ing. Kozákovi.  
Následovala diskuse mezi kvestorem Pěnčíkem a členem AS VUT Doc. Podroužkem, ve které 
kvestor Pěnčík odpovídal na dotazy vznesené AS FEI. V závěru diskuse vznesl Doc. Podroužek 
dotaz, k čemu slouží tabulka L07 na str. 20 návrhu rozpočtu. Kvestor odpověděl, že se jedná 
o prostředky pro řešitele programů posílení výzkumu na vysokých školách, které budou vyčleně-
ny z celkových prostředků fakulty na VaV. 
Předseda AS VUT Doc. Zbořil požádal kvestora, aby odpovědi a vysvětlení kvestora na dotazy 
AS FEI byly předloženy písemně  (budou Přílohou č. 2 k zápisu z dnešního zasedání).  
Kvestor sdělil senátorům, že na základě připomínek vznesených AS FEI zpracoval variantu IV. 
návrhu rozpočtu, kterou jim následně předložil na dnešním zasedání. Tato varianta reaguje na 
připomínku AS FEI k dotaci "nadpočetných" studentů.  
 
DISKUSE: 
!"Doc. Hoffmann sdělil svoji připomínku, která se týkala zápisu z minulého zasedání AS VUT. 

Na minulém zasedání senát dlouho diskutoval a vznesl řadu závažných připomínek k předlo-
ženému návrhu rozpočtu, které jsou v zápise uvedeny, a přesto v závěru diskuse konstatoval, 
že "přijímá předložený návrh rozpočtu s výše uvedenými připomínkami vznesenými v diskusi 
a nežádá jeho konkrétní modifikaci ve smyslu zásadních změn". Tento závěr je dle jeho názo-
ru z hlediska předcházející diskuse a nových skutečností sdělených na dnešním zasedání AS 
VUT nepřesný. Vzhledem k tomu, že AS VUT obdržel variantu IV. návrhu rozpočtu až na 
dnešním zasedání, nemohl se s ní seznámit. Na závěr navrhl zavázat rektora k předložení ná-
vrhu rozpočtových pravidel na rok 2001 ve stanoveném termínu (o tomto návrhu bylo pozdě-
ji hlasováno - viz bod 8) Různé. 

!"Doc. Münsterová vyjádřila zklamání z dnešního jednání AS VUT, neboť dle jejího názoru na 
minulém zasedání AS VUT byl senát blíže ke schválení rozpočtu, než dnes. Domnívá se, že 
připomínky AS FEI byly známy dostatečně před dnešním zasedáním a mohly být předjedná-
ny. IV. návrh rozpočtu byl předložen teprve v průběhu dnešního zasedání. 

!" Ing. Mašek sdělil svůj postoj, že III. varianta rozpočtu byla projednána s děkany a tajemníky 
fakult, a proto by mělo být o ní hlasováno. 

!"Předseda ekonomické komise Ing. Kozák položil otázku, proč tajemník FEI návrh rozpočtu 
nepřipomínkoval a děkan FEI jej při projednávání na kolegiu rektora nezamítl? 

!"Mgr. Božek konstatoval, že jestliže varianta III. návrhu rozpočtu byla projednána s děkany 
a tajemníky fakult a s variantou IV. nebyl nikdo seznámen, nemůže být o ní na dnešním za-
sedání hlasováno.  

V závěru diskuse navrhl Dr. Popela udělat přestávku, během které by mohla být varianta IV. 
projednána v ekonomické komisi AS VUT. O tomto návrhu bylo hlasováno. Doc. Zbořil vznesl 
dotaz, kdo souhlasí s tím, aby bylo přerušeno jednání AS VUT a během přestávky projednána 
varianta IV. návrhu rozpočtu? 
Hlasování: 
Pro - 9 hlasů 
Proti - 6 hlasů 
Zdržel se hlasování - 9 hlasů 
Návrh nebyl schválen. 

Následně AS VUT hlasoval o předloženém návrhu varianty III. rozpočtu. 
 
Hlasování o návrhu varianty III. rozpočtu VUT na rok 2000 
Doc. Zbořil vznesl dotaz, kdo je pro schválení návrhu varianty III. rozpočtu VUT s tím, že zů-
stává nerozdělena částka 3,6 mil. Kč, o jejímž použití bude rozhodnuto později a s tím, že v roz-
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počtu vyznačené prostředky na nákup informačních technologií budou uvolněny až po schválení 
Radou informačních technologií VUT.  
Hlasování: 
Pro - 16 hlasů 
Proti - 2 hlasy 
Zdržel se hlasování - 6 hlasů 
Návrh byl schválen. 
UAS 3 
Akademický senát VUT schválil variantu III. návrhu rozpočtu VUT na rok 2000 s tím, že zůstá-
vá nerozdělena částka 3,6 mil. Kč, o jejímž použití bude rozhodnuto později a s tím, že v rozpoč-
tu vyznačené prostředky na nákup informačních technologií budou uvolněny až po schválení 
Radou informačních technologií VUT.  
 
Z dalšího jednání se omluvil J. Švec (z důvodu konání zkoušky). 
 
 
Ad 5) Projednání návrhu novely a aktualizace Dlouhodobého záměru VUT  
        a hlasování o jeho schválení 
Materiály byly členům AS VUT zaslány E-mailem – novela Dlouhodobého záměru VUT 
a Aktualizace dlouhodobého záměru VUT pro rok 2001 dne 5. května 2000, Aktualizace dlou-
hodobého záměru Univerzity Tomáše Bati ve Zlíně pro rok 2001 dne 24. května. Připomínky 
Správní rady VUT k Dlouhodobému záměru VUT byly senátorům zaslány dne 26. května 2000.  
 
$" Novela Dlouhodobého záměru VUT 
K novele Dlouhodobého záměru VUT vznesl připomínku Ing. Kozák, která byla akceptována po 
diskusi s předkladatelem v tomto znění: Na str. 11, v bodě 8, odst. 3 upravit text "Pro mladé aka-
demické pracovníky…" na "Především pro mladé akademické pracovníky…"  
Dále proběhla krátká diskuse členů AS VUT s předkladateli návrhu, ve které byly vysvětleny 
dotazy senátorů. Další připomínky již nebyly vzneseny, a proto bylo přistoupeno k hlasování 
o schválení. Doc. Zbořil vznesl dotaz, kdo souhlasí se schválením novely Dlouhodobého záměru 
VUT spolu s úpravou navrženou Ing. Kozákem? 
Hlasování: 
Pro – 21 hlasů 
Proti – 0 hlasů 
Zdržel se hlasování – 2 hlasy 
(1 senátor nehlasoval) 

UAS 4 
Akademický senát VUT schválil novelu Dlouhodobého záměru VUT spolu s výše uvedenou 
úpravou navrženou Ing. Kozákem. 
 
$" Aktualizace Dlouhodobého záměru VUT 
K Aktualizaci dlouhodobého záměru VUT pro rok 2001 vznesl připomínku Mgr. Božek, která se 
týkala kapitoly 11, bodu 3. Aktualizace, týkající se priority vytvořit Centrum sportovních aktivit 
VUT  tak, jak je zde uvedena, se nijak neliší od bodu 8 Dlouhodobého záměru VUT,  a proto 
Mgr. Božek navrhl tento bod vypustit. Po diskusi byla připomínka Mgr. Božka akceptována.  
Další připomínky nebyly vzneseny a bylo přistoupeno k hlasování o schválení.  
Doc. Zbořil vznesl dotaz, kdo souhlasí se schválením Aktualizace Dlouhodobého záměru VUT 
pro rok 2001 a Aktualizace dlouhodobého záměru Univerzity Tomáše Bati ve Zlíně pro rok 2001 
s tím, že v Aktualizaci dlouhodobého záměru VUT bude vypuštěn bod 3 v kapitole 11? 
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Hlasování: 
Pro – 19 hlasů 
Zdržel se hlasování – 2 hlasy 
Proti – 0 hlasů 
(3 senátoři nehlasovali) 

UAS 5 
Akademický senát VUT schválil Aktualizaci dlouhodobého záměru VUT pro rok 2001 a Aktua-
lizace dlouhodobého záměru Univerzity Tomáše Bati ve Zlíně pro rok 2001 s tím, že v Aktuali-
zaci dlouhodobého záměru VUT bude vypuštěn bod 3 v kapitole 11. 
 
$" Aktualizace Investičního programu VUT na léta 2001 až 2003 
Informace  o postupu při zpracování návrhu Aktualizovaného investičního programu VUT na 
léta 2001 až 2003 podal prorektor Štěpánek. Návrh byl nejdříve projednán s proděkany pro vý-
stavbu a dislokaci a dne 29. května jej schválila Stavební komise VUT. Prorektor Štěpánek dále 
upřesnil jednotlivé položky předloženého návrhu.  
Ze strany senátorů nebyly vzneseny k předloženému návrhu žádné připomínky, a proto bylo při-
stoupeno k hlasování o jeho schválení. Doc. Zbořil vznesl dotaz, kdo souhlasí s předloženým 
návrhem Aktualizovaného investičního programu VUT na léta 2001 až 2003? 
Hlasování: 
Pro – 18 hlasů 
Proti – 0 hlasů 
Zdržel se hlasování  – 1 hlas 
(5 senátorů nehlasovalo) 
UAS 6 
Akademický senát VUT schválil návrh Aktualizovaného investičního programu VUT na léta 
2001 až 2003. 
 
Následně byl vznesen dotaz, zda v případě nezřízení UTB ve Zlíně zůstane tabulka návrhů inves-
tičních akcí ve Zlíně v nezměněné podobě přiřazena k plánovaným akcím VUT. 
Kvestor Pěnčík upřesnil,  že v případě jakéhokoliv oddálení vzniku UTB ve Zlíně by došlo 
k přehodnocení potřeb a položek v návrhu uvedených. Po vzniku UTB bude třeba na stavební 
akce zlínské univerzity získat finanční  prostředky z jiných zdrojů. 
AS VUT hlasoval o doplňujícím návrhu usnesení. 
 
Návrh usnesení: 
V případě, že nedojde ke vzniku Univerzity Tomáše Bati ve Zlíně, budou položky Investičního 
programu VUT, týkající se stavebních akcí na léta 2001 až 2003 ve Zlíně, přepracovány.  
Hlasování: 
Pro – 19 hlasů 
Proti – 0 hlasů 
Zdržel se hlasování  - 0 hlasů 
Návrh byl schválen.  
(5 senátorů nehlasovalo) 
UAS 7 
V případě, že nedojde ke vzniku Univerzity Tomáše Bati ve Zlíně, budou položky Investičního 
programu VUT, týkající se stavebních akcí na léta 2001 až 2003 ve Zlíně, přepracovány.  
 
Na závěr požádal Ing. Kozák o předkládání tak závažných materiálů, jako jsou aktualizace dlou-
hodobých záměrů a aktualizace investičních programů, v tištěné verzi.  
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Ad 6) Projednání návrhu na výplatu další mzdy a hlasování o jeho schválení 
Kvestor Pěnčík přednesl členům AS VUT návrh na určení objemu finančních prostředků pro 
výplatu další mzdy a výplatu další mzdy.  
Doc. Zbořil sdělil senátorům, že vzhledem ke schválenému rozpočtu nebude mít Fakulta elektro-
techniky a informatiky finanční prostředky na vyplacení dalšího platu. Podal proto návrh na vý-
platu další mzdy na VUT v nulové výši. O tomto návrhu bylo hlasováno.  
Hlasování: 
Pro - 3 hlasy 
Proti - 10 hlasů 
Zdržel se hlasování - 5 hlasů 
(6 senátorů nehlasovalo) 
Návrh nebyl schválen. 

Další návrh ani připomínky k návrhu kvestora nebyly vzneseny, a proto bylo přistoupeno 
k hlasování o schválení. Doc. Zbořil vznesl dotaz, kdo souhlasí s návrhem kvestora na určení 
objemu finančních prostředků pro výplatu další mzdy a výplatu další mzdy? 
Hlasování:  
Pro – 12 hlasů 
Zdržel se hlasování – 5 hlasů 
Proti – 1 hlas 
Návrh byl schválen. 
(6 senátorů nehlasovalo) 
UAS 8 
Součásti školy, na které se provádí rozpis finančních prostředků, vyčlení v rozpisu mzdové pro-
středky na výplatu další mzdy. Objem vyčleněných prostředků stanoví jako součet tarifní mzdy, 
osobního příplatku a příplatku za vedení náležející zaměstnancům v hlavním nebo souběžném 
pracovním poměru ke dni 30. 4. 2000 a zahrnutým k tomuto datu do evidenčního počtu.  
Polovina objemu mzdových prostředků určených na výplatu další mzdy bude vyplacena spolu se 
zúčtováním mzdy za měsíc květen 2000 (třináctá mzda) a druhá polovina spolu se zúčtováním 
mzdy za měsíc listopad 2000 (čtrnáctá mzda) podle zásad stanovených ve Mzdovém předpisu 
VUT. 
Akademický senát VUT může na návrh kvestora objem finančních prostředků určených na vý-
platu další mzdy spolu se zúčtováním mzdy za měsíc listopad 2000 (čtrnáctá mzda) snížit, pří-
padně může stanovit, že tyto finanční prostředky nebudou vyplaceny ve formě další mzdy, bu-
dou-li pro tento postup vážné hospodářské důvody.  
 
 
Ad 7) Informace zástupců AS VUT z jednání Rady vysokých škol 
!"Doc. Münsterová informovala o jednání Sněmu RVŠ dne 25. května 2000, především o: 

%" Vystoupení ředitele Beneše a jeho informaci o návrzích projektů do programu "Podpora 
rozvoje učitelských vzdělávacích programů a jiných vzdělávacích aktivit“.  

%" Schválení Programového prohlášení RVŠ, jehož součástí bylo přijetí rámcového progra-
mu zasedání Rady pro rok 2000. 

%" Zprávě o činnosti předsednictva RVŠ. 
%" Rozpočtu vysokých škol pro rok 2000 a projektu rozpočtových pravidel roku 2001 - byla 

vypracována "Stručná analýza financování vzdělávací činnosti na VŠ v ČR". Předseda 
ekonomické komise RVŠ Prof. Haasz ve svém vystoupení tento materiál komentoval spo-
lu s dalšími závěry EK RVŠ. Zdůraznil zejména skutečnost, že v oblasti financování 
vzdělávací činnosti došlo oproti minulému roku k poklesu finančních prostředků v prů-
měru o 4,6 %, v oblasti nespecifikovaného výzkumu došlo k nárůstu prostředků o 10 %; 
prostředky na výzkumné záměry vzrostly o 43 %. Na závěr projednávání tohoto bodu 
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Sněm RVŠ přijal návrh tiskové zprávy, ve kterém bylo konstatováno, že Sněm RVŠ vy-
slovuje vážné znepokojení nad rozporem mezi jednoznačnou nutností rozšíření příležitos-
tí k vysokoškolskému vzdělávání a zhoršujícími se podmínkami pro naplnění jeho nejzá-
kladnějších vzdělávacích funkcí.  

%" Zprávě o činnosti Studentské komory RVŠ, kterou přednesl předseda SK RVŠ Jan Morá-
vek. Sněm konstatoval, že činnost SK RVŠ se výrazně zvýšila.  

%" Časopisu Alma mater - zprávu přednesla jménem Redakční rady Doc. Münsterová. 
%" Koncepci činnosti Akademie věd ČR - všichni členové sněmu obdrželi písemný materiál, 

ke kterému vystoupil člen předsednictva Akademické rady AV ČR Dr. Kratochvíl. 
%" Druhé verzi zákona o vysokých školách - členové sněmu dostali k posouzení "Věcný ná-

vrh druhé verze novely zákona o vysokých školách", který připravil poslanec Petr Matě-
jů. Předseda legislativní komise RVŠ Doc. Mikule ve svém vystoupení zdůraznil, že 
předložený materiál nevychází z komplexní analýzy dosavadních zkušeností 
s uplatňováním zákona č. 111/98 Sb. a nereaguje na připomínky RVŠ z roku 1998 ani na 
další připomínky Rady k implementaci zákona. Sněm pověřil legislativní komisi, aby na 
svém pracovním zasedání 8. června vypracovala na základě připomínek vysokých škol 
stanovisko k předloženému návrhu novely zákona o VŠ, které bude projednáno na 5. za-
sedání předsednictva RVŠ dne 15. června 2000. Členové RVŠ byli požádáni, aby připo-
mínky k návrhu novely zaslali do 2. června 2000 na Agenturu RVŠ. 

!"Doc. Münsterová v návaznosti na jednání AS VUT ve věci novely VŠ zákona navrhla usku-
tečnit další jednání  vedení VUT a legislativní komise AS VUT. Prorektor Dub navrhl toto 
uskutečnit v termínu 2. června v 10:00 hodin v malé zasedací místnosti rektorátu VUT, aby 
bylo možno vyhovět termínu zaslání připomínek RVŠ. Účast na jednání přislíbili za LK AS 
VUT Doc. Münsterová a za EK AS VUT Dr. Popela. Doc. Münsterová navrhla přizvat na 
jednání také Dr. Kynčla z FA, který je členem legislativní komise RVŠ. Mgr. Božek v 
případě své neúčasti přislíbil zaslat svoje připomínky E-mailem.  
Dr. Popela sdělil svůj názor k navrhované novele VŠ zákona, že navrhovatelé na základě 
svých zkušeností se vzděláním ve společenských vědách podceňují úroveň vzdělání v tech-
nických a přírodních vědách. Rovněž je měněn smysl Boloňské deklarace tím, že důraz je 
kladen na některé nástroje dosažení jejích cílů (např. povinné bakalářské studium), místo aby 
byl kladen přímo na její cíle (např. podpora mobility studentů). 

!"Doc. Podroužek informoval o zasedání ekonomické komise RVŠ, uskutečněném dne 
10. května 2000, na kterém vystoupili 2 ředitelé odborů MŠMT ČR a informovali o financo-
vání vysokých škol v roce 2001. V příštím roce budou všechny vysoké školy dotovány podle 
studijních programů, včetně uměleckých vysokých škol, uměleckých fakult a fakult pedago-
gických nepedagogických vysokých škol a bude preferováno bakalářské studium před studi-
em magisterským. Zástupci MŠMT dále informovali o připravované  úpravě koeficientů stu-
dijních programů a o jejich způsobu vytváření. Na návrh RVŠ bude připravena další verze 
návrhů koeficientů studijních programů, o které bude jednáno. V příštím roce nebude prav-
děpodobně hodnocení kvality VŠ součástí přidělování výše dotací vysokým školám. Zástupci 
MŠMT také informovali o zvýšení příspěvku na vědu a výzkum na VŠ maximálně o 10 %. 

!"Prof. Balátě informoval o jednání pracovní skupiny RVŠ pro síť a strukturu vysokých škol, 
které se uskutečnilo před jednáním 2. sněmu RVŠ. Tuto skupinu řídí Prof. Bednář z UK Pra-
ha, který je místopředsedou RVŠ. Pracovní skupina projednávala obsah Boloňské deklarace 
a její vliv na vysoké školy v ČR: zejména požadavek mobility studentů v rámci EU, tj. ná-
vaznost bakalářského, magisterského a doktorského studijního programu a dále součinnost 
celoživotního vzdělávání s magisterským studijním programem.  

!"Marie Kubíčková informovala o jednání studentské komory RVŠ, které se uskutečnilo dne 
24. května 2000. Jednání se zúčastnili zástupci studentských komor akademických senátů vy-
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sokých škol, kteří zde byli informováni o náplni činnosti SK RVŠ. Následovala diskuse 
všech přítomných o problematice vysokých škol.  

 
Z dalšího jednání se omluvil kvestor Pěnčík, který poděkoval AS VUT za schválení předlože-
ných návrhů. Zároveň požádal AS VUT o uvažování nad předloženým návrhem IV. varianty 
rozpočtu VUT, předloženým na dnešním zasedání AS VUT, o jeho využití v roce příštím. Roz-
dělení očekávaných dodatečně přidělených finančních prostředků bude ihned po schválení 
MŠMT ČR předloženo AS VUT ke schválení.  
 
 
Ad 8) Různé 
!"Doc. Novotný informoval senátory o volbách nového Akademického senátu FaVU, které se 

uskutečnily ve dnech 3. - 4. května  2000. Z hlediska nového složení AS FaVU předpokládá 
Doc. Novotný podstatné zlepšení jeho činnosti, neboť je již vidět jeho vůli zabývat se úhra-
dou vzniklého dluhu na FaVU v loňském roce. Domnívá se, že nový senát bude bránit nárůs-
tu mezd a nebude souhlasit s expanzivním růstem fakulty. V závěru představil nově zvolené-
ho předsedu AS FaVU Mgr. Richarda Fajnora a předal mu slovo. 

!"Mgr. Fajnor seznámil senátory s novým personálním obsazením AS FaVU a informoval 
o průběhu ustavujícího zasedání AS FaVU, na kterém byl zvolen místopředsedou AS fakulty 
Mgr. PhD. Rostislav Niederle. Současně byli jmenováni členové legislativní a ekonomické 
komise. Předsedou legislativní komise se stal Mgr. Fajnor, členem komise Doc. Novotný. 
Také byla vytvořena subkomise legislativní komise pro studijní záležitosti. Ekonomická ko-
mise byla jmenována ve složení 3 členů, předsedou se stal Mgr. Niederle. AS FaVU doporu-
čil oběma komisím, aby vytvořily pořádek na této fakultě, jak v oblasti ekonomické, tak v 
oblasti stabilizace studijních plánů.  
Ekonomická komise AS FaVU zasedala ihned po ustavujícím zasedání a zabývala se proble-
matikou rozpočtu FaVU na rok 2000.  
Na závěr Mgr. Fajnor požádal o vstřícnost vzájemného jednání mezi děkanem a proděkany 
FaVU a rektorem, kvestorem  a prorektory VUT. 

!"Rektor Vrbka poblahopřál Mgr. Fajnorovi ke zvolení do funkce předsedy AS FaVU a sdělil, 
že vnímá změny, ke kterým na fakultě dochází. Dále hovořil o otázce počtu studentů a apelo-
val na AS VUT, až bude rozhodovat o dodatečně přidělených finančních prostředcích 
MŠMT, aby uvážil přidělení jejich části FaVU. 

!"Doc. Zbořil informoval o dopisu ze dne 19. května 2000, který obdržel od předsedy ekono-
mické komise RVŠ Prof. Haasze, ve věci koeficientů vysokých škol. Dopis bude Přílohou 
č. 3 zápisu z dnešního zasedání.  

!" Ing. Kozák informoval o vyhlášení voleb děkana FaME dne 16. května 2000. Od 25. září 
mohou být podávány návrhy kandidátů, uzávěrka podávání návrhů je 3. října do 10:00 hodin. 
Tentýž den bude následovat sestavení kandidátní listiny a ve 13:00 hodin se uskuteční před-
stavení kandidátů na funkci děkana. Volba děkana se bude konat dne 4. října 2000.  

!"Doc. Hoffmann připomněl svůj návrh o pověření zavázat rektora VUT ke zpracování meto-
diky rozpočtu pro rok 2001 a podal následující návrh usnesení. 
Návrh usnesení: 
AS VUT zavazuje rektora VUT, aby předložil Akademickému senátu VUT návrh rozpočto-
vých pravidel na rok 2001 nejpozději do 30. září 2000.  
Hlasování: 
Pro – 16 hlasů 
Proti – 2 hlasy 
Zdržel se hlasování – 1 hlas 
Návrh byl přijat. 
(5 senátorů nehlasovalo) 
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UAS 7 
AS VUT zavazuje rektora VUT, aby předložil Akademickému senátu VUT návrh rozpočto-
vých pravidel na rok 2001 nejpozději do 30. září 2000.  

!"Dr. Popela vznesl dotaz, zda již byla MŠMT zaregistrována změna Stipendijního řádu VUT? 
Prorektor Dub odpověděl, že zprávě o jeho zaregistrování doposud z MŠMT nepřišla. Dr. 
Popela tlumočil žádost AS FSI o sdělení jednoznačného stanoviska znění příslušného článku 
statutu fakulty, týkajícího Stipendijního řádu VUT a vyplácení stipendií na fakultách. Prorek-
tor Dub přislíbil tuto záležitost dořešit ihned po obdržení zaregistrované změny. (Zaregistro-
vaná změna Stipendijního řádu VUT již byla doručena, bude Přílohou č. 4 zápisu z dnešního 
zasedání). 

 
 

Příští zasedání AS VUT se bude konat v úterý dne 27. června 2000 v 9:00 hodin 
v zasedací místnosti rektora VUT v Brně, Antonínská 1 
(v případě změny bude datum zasedání ještě upřesněno) 

 
 
 
 
 

    Jaroslav Švec, v. r.                                Doc. Ing. František Zbořil, CSc., v .r.  
předseda studentské komory AS VUT                      předseda AS VUT v Brně 

 
 
 
Zapsala: Jarmila Cardová 
 
 
 
PŘÍLOHY: 
1. Usnesení 48. zasedání České konference rektorů ze dne 26. května 2000 
2. Dotazy a připomínky AS FEI k rozpisu dotací z MŠMT ČR pro rok 2000 - verzi III. 

a odpovědi a vysvětlení kvestora  
3. Dopis předsedy ekonomické komise RVŠ Prof. Haasze předsedovi AS VUT ze dne 
15. května 2000 

4. Změna Stipendijního řádu VUT zaregistrovaná MŠMT ČR pod č.j. 19 706/2000-30 dne 26. 
května 2000 

 
 
 


